
Folketingets Sundhedsudvalg har den 24. marts 2010 stillet følgende spørgs-
mål nr. 444 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed be-
svares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Per Clausen (EL).

Spørgsmål nr. 444:
”Kan ministeren bekræfte, at behandlingen af børn, der har fået transplanteret 
nyrer, på Rigshospitalet indbefatter omfattende brug af binyrebarkhormon, der 
ikke bruges på OUH og oplyse, hvilke konsekvenser dette har for børnenes 
vækst.”

Svar:
Til brug for besvarelsen har jeg anmodet om udtalelser fra Sundhedsstyrelsen.

Jeg kan herudover oplyse, at Sundhedsstyrelsen har modtaget en række ind-
sigelser fra bl.a. Region Syddanmark og Dansk Medicinsk Selskab vedrørende 
afgørelsen om varetagelse af nyretransplantationer på børn. Styrelsen vil på 
baggrund heraf træffe sin endelige beslutning vedrørende placeringen af nyre-
transplantationer på børn.

Jeg besvarer spørgsmålet endeligt, når Sundhedsstyrelsens udtalelser og den 
endelige afgørelse foreligger.

Med venlig hilsen
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